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BR.0002.12.2012 

 
 

Protokół Nr XXIX/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 20 grudnia 2012 r. 
 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 13.20. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych; lista 
obecności stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Kierownicy wydziałów i jednostek organizacyjnych, Starosta Poznański Jan 
Grabkowski, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXVIII sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem Poznań a Gminą 

Czerwonak w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie prawa uŜytkowania wieczystego 

nieruchomości połoŜonych w obrębach geodezyjnych Czerwonak, Owińska oraz 
nieodpłatnego nabycia prawa własności posadowionych na nich budowli. 

9. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budŜetowego 
2012. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
11. Uchwała w sprawie uchwały budŜetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. 

-przedstawienie projektu uchwały budŜetowej przez Wójta lub osobę przez niego 
upowaŜnioną; 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
- przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Gminy; 
- przedstawienie opinii Komisji BudŜetu i Finansów Rady Gminy; 
- przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji; 
- przedstawienie ewentualnych autopoprawek do projektu budŜetu; 
- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 
- podjęcie uchwały budŜetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

12.Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r. 
13.Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminymiędzy sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 Starosta Poznański Jan Grabkowski przedstawił załoŜenia budŜetu Starostwa 
Powiatowego na 2013 r. Wśród planowanych inwestycji są równieŜ inwestycje realizowane na 
terenie Gminy Czerwonak, m. in. realizacja drogi powiatowej od ul. Wodnej do ul. Rolnej w 
Kicinie przy udziale Gminy Czerwonak, modernizacja ul. Kolejowej w Owińskach, przebudowa 
budynków na terenie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dla Dzieci 
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Niewidomych w Owińskach. Starosta Jan Grabkowski przekazał na ręce Wójta i 
Przewodniczącego Rady „Leksykon krajoznawczo-turystyczny Powiatu Poznańskiego” pod 
red. Włodzimierza Łęckiego oraz złoŜył Ŝyczenia świąteczne obecnym na sali. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski zwrócił się z prośbą o zmianę 
nazwy punktu 12 porządku obrad z „Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.” 
na „Uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak na 
2013 r.”. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie porządek obrad 
wraz ze zgłoszona zmianą.W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXVIII sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem Poznań a Gminą 

Czerwonak w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie prawa uŜytkowania wieczystego 

nieruchomości połoŜonych w obrębach geodezyjnych Czerwonak, Owińska oraz 
nieodpłatnego nabycia prawa własności posadowionych na nich budowli. 

9. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budŜetowego 
2012. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
11. Uchwała w sprawie uchwały budŜetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. 

- przedstawienie projektu uchwały budŜetowej przez Wójta lub osobę przez niego 
upowaŜnioną; 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
- przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Gminy; 
- przedstawienie opinii Komisji BudŜetu i Finansów Rady Gminy; 
- przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji; 
- przedstawienie ewentualnych autopoprawek do projektu budŜetu; 
- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 
- podjęcie uchwały budŜetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

12. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak na 
2013 r. 

13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminymiędzy sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXVIII sesji.  

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXVIII 
sesji. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali.Protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawkami. 
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Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera poinformowała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami za przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera poinformowała, Ŝe komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Czerwonak. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 

Maćkowiak poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały i 
zwrócił się z prośbą o zmianę zapisów w par. 12 ust. 1 proponując następujący zapis: 
„Właściciele nieruchomości zobowiązani są do odprowadzania nieczystości ciekłych do 
kanalizacji sanitarnej lub do przydomowej oczyszczalni ścieków bytowych, jeŜeli zapisy 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego albo decyzja o warunkach 
zabudowy dopuszczają takie rozwiązanie. Dopuszcza się odprowadzenie nieczystości 
ciekłych do szczelnego zbiornika bezodpływowego tylko w przypadku braku sieci kanalizacji 
sanitarnej”. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, 
Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe zmiana zapisu proponowana 
przez Przewodniczącego komisji Przemysława Maćkowiaka moŜe zostać zmieniona, 
poniewaŜ była uzgadniana z Kierownikiem Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska Ireną Apanas-Budny. 

Radny Janusz Andrzejewski zgłosił wniosek o zmianę do załącznika nr 1 w/w uchwały. 
Według radnego zapis w oświadczeniu powinien otrzymać brzmienie: „Powierzchnia 
zajmowana przez kompostownik na terenie nieruchomości wynosi…”. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe prosi, aby nie zmieniać tego 
zapisu, poniewaŜ załącznik dotyczy części wspólnej dla gmin związkowych. Poinformował, Ŝe 
przy pierwszej aktualizacji zmiana w zapisie oświadczenia zostanie zmieniona. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał czy w załączniku nr 2 dobrze zaliczono 
do tworzyw sztucznych aluminiowe puszki, kapsle i kartoniki po mleku. Zwrócił uwagę, Ŝe 
regulamin nadmiernie szczegółowo reguluje pewne kwestie, np. dotyczące kompostowania 
nierozdrobnionych kawałków drzewa. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe szczegółowe regulacje 
dotyczące dyrektyw Unii Europejskiej muszą zostać wprowadzone. Odnośnie zapisów w 
załączniku nr 2 powiedział, Ŝe nie ma pomyłki. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz ze zmianą w par. 12 ust. 1. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem Poznań a 
Gminą Czerwonak w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił projekt w/w uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poinformował, Ŝe w kwestii poparcia 

przedłuŜenia porozumienia rozmawiano z radnymi Platformy Obywatelskiej Rady Miasta 
Poznania. 
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Radny Jacek Sommerfeldpowiadomił, Ŝe radni Prawa i Sprawiedliwości Rady Miasta 
Poznania równieŜ zostali poproszeni o poparcieprzedłuŜenia porozumienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie prawa uŜytkowania wieczystego 
nieruchomości połoŜonych w obrębach geodezyjnych Czerwonak, Owińska oraz 
nieodpłatnego nabycia prawa własności posadowionych na nich budowli. 

Wójt Mariusz Poznański przedstawił projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej iBudownictwa Janusz Andrzejewski 

poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. Radny zapytał czy 
został rozeznany stan prawny odnośnie umów najmu, rodzaju umów i relacji prawnych 
wynikającychz ustawy o komercjalizacji PKP i ustawy o ochronie praw lokatorów.Zwrócił 
uwagę, Ŝe powinno się dyskutować o dalszych działaniach odnośnie zagospodarowania 
budynków. 

Radna Ewa Banaszak zapytała czy w budŜecie na 2013 r. znajduje się budowa 
parkingu buforowego w Czerwonaku. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, Ŝe w planowanym budŜecie na 2013 
r. znajdują się środki na budowę parkingu buforowego w kwocie ponad 1 500 000 zł. 

Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe gdy gmina zostanie właścicielem dworców 
kolejowych, Polskie Koleje Państwowe powinny wygasić umowy z najemcami. Natomiast 
gmina moŜe zawrzeć umowy z najemcami, ale na warunkach i stawkach, które obowiązują 
w gminie. Jeśli chodzi o zagospodarowanie pomieszczeń w budynkach będzie prowadzona 
dyskusja. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budŜetowego 2012. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawkami. 

Radny Janusz Andrzejewski zgłosił korektę w par. 1 w/w uchwały, aby zamiast 2011 r. 
wpisać 2012 r. 

Radny Marek Pietrzyński wyraził swoje obawy odnośnie realizacji budŜetu w 2012 r. Z 
jednej strony wyraził zadowolenie z powodu coraz mniejszych środków niewygasających, ale 
podkreślił, Ŝe model realizacji budŜetu jest taki jak zawsze czyli coraz więcej środków 
wycofujemy podczas kolejnych sesji z planu, a tych, których nie wykonamy to przechodzą na 
rok następny dlatego zdaniem radnego obraz nie jest taki róŜowy. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawkami. Skarbnik poinformowała, Ŝe na Komisji BudŜetu i Finansów została 
przegłosowana propozycja komisji dotycząca ściągnięcia kwoty 60 000 zł z oświetlenia 
gminy. Z uwagi na to, Ŝe jest to zadanie dwuletnie, jest zapisane wWieloletniej Prognozie 
Finansowej. Poinformowała, Ŝe jeśli radni przegłosują tą zmianę będzie ona skutkowała teŜ 
zmianą w budŜecie na 2013 r. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera potwierdziła, Ŝe komisja 
podtrzymała swoje stanowisko z poprzedniej sesji dot.ściągnięcia kwoty 60 000 zł z oświetlenia 
gminy oraz pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały łącznie z autopoprawkami. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiadomił, Ŝe projekt w/w uchwały 
otrzymał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, którą wszyscy radni otrzymali. 
Opinia RIO stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z wnioskiem komisji BudŜetu i Finansów oraz autopoprawką Wójta. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 
głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie uchwały budŜetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. 
 
- przedstawienie projektu uchwały budŜetowej przez Wójta lub osobę przez niego 
upowaŜnioną 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przypomniała, Ŝe na sesji 6 grudnia zapoznała 
radnych z projektem budŜetu na 2013 r. Na sesji odbyła się w tym temacie dyskusja. Skarbnik 
przedstawiła załoŜenia do budŜetu na 2013 r., które zostały przygotowane zgodnie z 
wytycznymi Ministra Finansów: poinformowała, Ŝe dochody na 2013 r. w porównaniu z 
dochodami w 2012 r. zwiększyły się o 2,72%, dochody bieŜące zwiększyły się o 1,45%, wydatki 
majątkowe zwiększyły się o 66,84%. Wydatki w stosunku do planu 2012 r. zmniejszyły się o 
1,12%, wydatki bieŜące wzrosły o 5,42%, a wydatki majątkowe zmniejszyły się o 21,54%. 
Następnie Skarbnik przedstawiła autopoprawkę do projektu budŜetu, która dotyczy 
doprecyzowania nazw zadań, które były przedstawione w projekcie budŜetu oraz zawiera 
zadania, które moŜna wprowadzić do listy zadań rezerwowych. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe budŜet przyszłoroczny będzie trudny do 
realizacji, gdyŜ rok 2013 będzie rzutował na lata następne. Wójt zwrócił uwagę, Ŝe 
społeczeństwo coraz bardziej biednieje, państwo zmniejsza swój udział na opiekę społeczną, 
co powoduje zwiększenie udziału gmin w wydatkach na pomoc społeczną. Wójt 
poinformował, Ŝe zapoznał się z wnioskami wszystkich komisji oraz z ostateczną opinią o 
budŜecie Komisji BudŜetu i Finansów. Wójt podkreślił, Ŝe środki, które komisja zdjęła z zadań 
zostały wprowadzone na zadania generujące w przyszłości wydatki bieŜące. Odnosząc się 
do propozycji komisji podkreślił, Ŝe jeśli nie ogrodzi się cmentarza wówczas Agencja 
Nieruchomości Rolnej moŜe zaŜądać od gminy kupienia gruntu jednorazowo za duŜe 
pieniądze. Wójt widzi wiele zagroŜeń dla realizacji budŜetu w przyszłym roku.Prosił radnych o 
przyjęcie budŜetu w zaproponowanej przez niego formie. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych prosiła o doprecyzowanie 
sformułowania uŜytego przez Wójta, Ŝe samorządy gromadzą środki. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i BudownictwaJanusz 
Andrzejewskizwrócił uwagę na niefortunny zapis dotyczący udziału gminy w podatku 
dochodowym od osób fizycznych, z którego wynika, Ŝe część uchwał podatkowych będzie 
procedowana na posiedzeniu w dniu 15 listopada br., a przecieŜjest juŜ grudzień i wszystkie te 
uchwały zostały juŜ podjęte. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska odnosząc się do wypowiedzi radnych 
poinformowała, Ŝe wszystkie nadwyŜki są umieszczane na lokatach, natomiast na dzień 31 
grudnia konto budŜetowe musi być zerowe. Z tego powodu wszystkie środki z lokat muszą 
wrócić na rachunek bieŜący, a na początku roku środki będą ponownie lokowane na lokaty. 
 
-przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odczytał następujące opinie: 
- w sprawie wyraŜenia opinii o projekcie uchwały budŜetowej Gminy Czerwonak na 2013 rok. 
Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
- w sprawie wyraŜenia opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetu Gminy 
Czerwonak.Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
- przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Gminy 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski przedstawił pozytywną opinię 
komisji o projekcie budŜetu na 2013 r. wraz z poprawkami Komisji BudŜetu i Finansów. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe 
komisja przeanalizowała projekt budŜetu przedłoŜony przez Wójta oraz zapoznała się z opinią 
Komisji BudŜetu i Finansów. Komisja wypracowała stanowisko, aby nie ściągać środków z 
następujących zadań: ogrodzenie cmentarza w Owińskach, remont szkoły w Kicinie i 
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modernizacje gminnych domów kultury oraz aby nie wprowadzać nowego zadania pn. 
„Karta DuŜej Rodziny”. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu na 2013 r. przedłoŜony przez Wójta. Komisja 
po przeanalizowaniu opinii Komisji BudŜetu i Finansów negatywnie odniosła się do zdjęcia 
środków z następujących zadań: 
- Kicin-szkoła (dach, parking) – 50 000 zł. Komisja obawia się, Ŝe zdjęcie środków spowoduje, 
Ŝe zaplanowane zadania nie będą mogły być zrealizowane; 
- Modernizacje gminnych domów kultury (między innymi Sokół)–50 000 zł. Zdaniem komisji 
zdjęcie środków nie pozwoli na prawidłowe przystosowanie ośrodków kultury do wymagań 
przepisów. 
 Ponadto komisja uwaŜa, Ŝeprzy aktualnym stanie budŜetu i poczynionych 
oszczędnościachnaleŜy oszczędnie podchodzić do wprowadzania nowych zadań. W związku 
z powyŜszym komisja negatywnie zaopiniowała wprowadzenie przez Komisję BudŜetu i 
Finansów następujących zadań do projektu budŜetu: 
- Projekt parku w Koziegłowach – 50 000 zł. Zdaniem komisji zadanie moŜe być realizowane w 
terminie późniejszym. Została opracowana koncepcja; 
- Karta DuŜej Rodziny –60000 zł. Komisja uwaŜa, Ŝe pomysł jest dobry jednak na tym etapie 
komisja nie widzi moŜliwości wprowadzenia zadania do budŜetu, gdyŜ nie są znane kryteria 
regulaminufunkcjonowania karty oraz nie jest znany wykonawca zadania. Zdaniem komisji 
realizacja zadania będzie mogła być wprowadzona w przyszłym roku budŜetowym jeśli będą 
na to środki i pod warunkiem, Ŝe będzie znany regulamin; 
- Oświetlenie parku przy ul. Leśnej w Czerwonaku – zadanie zaproponowane przez Komisję 
BudŜetu i Finansów do listy zadań rezerwowych. Komisja negatywnie zaopiniowała, gdyŜ park 
znajduje się przy ul. Leśnej, która jest mocno oświetlona. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz 
Andrzejewskipowiedział, Ŝekomisja pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu na 2013 r. 
przedłoŜony przez Wójta, ale z uwzględnieniem uwag Komisji BudŜetu i Finansów zawartych w 
piśmie z dnia 5 grudnia br. 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu. Komisja 
przychyla się do uwag zgłoszonych przez Komisję BudŜetu i Finansów. Natomiast przyznała, Ŝe 
komisja nie analizowała wszystkich, gdyŜ nie wszystkie leŜą w kompetencji komisji. W związku z 
tym komisja pozytywnie zaopiniowała wprowadzenie nowego zadania pn. Karta DuŜej 
Rodziny, a o pozostałych propozycjach Komisji BudŜetu i Finansów członkowie komisji będą 
decydować oddzielnie podczas głosowania. 
 
- przedstawienie opinii Komisji BudŜetu i Finansów Rady Gminy 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera wyraziła pozytywną opinię o 
projekcie budŜetu. Poinformowała, Ŝe propozycje zmian zaproponowane przez komisję 
wynikają z wniosków komisji oraz klubów radnych. Komisja przeanalizowała w/w propozycje 
przy współpracy Zastępców Wójta oraz Kierowników wydziałów. Odnosząc się do wypowiedzi 
Wójta powiedziała, Ŝe wydatki zaproponowane przez komisję nie będą generowały w 
znaczący sposób wydatków bieŜących. 
 W związku z powyŜszym komisja zaproponowałaostateczne zmiany do budŜetu: 
 

Zdjęcie środków z następujących zadań: 
1. Zakup energii – 60 000 zł – komisja podtrzymuje stanowisko; 
2. Zakup usług pozostałych – 60 000 zł – komisjapodtrzymuje stanowisko; 
Ogrodzenie terenu przeznaczonego na cmentarz komunalny w miejscowości 
Owińska – 95 000 zł – komisjapodtrzymuje stanowisko. Przewodnicząca wyjaśniła, 
Ŝe zdjęte środki moŜna przeznaczyć na inne zadanie, a te które pozostały 
powinny wystarczyć na postawienie krzyŜa i odgrodzenie go; 
3. Kicin-szkoła (dach, ogrodzenie) – 50 000 zł – komisjapodtrzymuje stanowisko. 
Po zapoznaniu się z uwagami Komisji Oświaty, Kultury i Sportu radni wysłuchali 
wyjaśnień kierownictwa urzędu i okazało się, Ŝe realizacja zadania po ściągnięciu 
środków w tej wysokości nie jest zagroŜona; 
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4. Modernizacje gminnych domów kultury (Sokół) –50000 zł – komisjapodtrzymuje 
stanowisko.Opinia komisji nie była jednogłośna, ale została przegłosowana. 
Powysłuchaniu wyjaśnień kierownictwa urzędu okazało się, Ŝe całość realizacji 
zadania moŜe być zagroŜona; 
5. Akwen zakup materiałów – 44 000 zł – komisja pozostawia te środki w 
budŜecie, czyli odstąpiła od ich ściągnięcia po wysłuchaniu wyjaśnień 
pracowników Akwenu; 
6. Akwen zakup usług pozostałych – 65 000 zł – komisjapodtrzymuje stanowisko;  
7. GOPS wynagrodzenia bezosobowe – 5 000 zł – komisjapodtrzymuje stanowisko; 
8. PoŜytek publiczny (wspieranie kultury fizycznej) – 17 000 zł –komisjapodtrzymuje 
stanowisko; 
9. Oświetlenie świąteczne – 10 000 zł –komisjapodtrzymuje stanowisko; 
10. Oświetlenie gminy wydatki inwestycyjne – 60 000 zł – komisjapodtrzymuje 
stanowisko. 

 Zaoszczędzone w/w środki w wysokości472 000 zł komisja proponuje wprowadzić na 
następujące zadania: 

1. Adaptacja pomieszczeń na harcówkę ZHP – 50 000 zł – komisja podtrzymuje 
stanowisko; przewodnicząca wyjaśniła, Ŝe są to środki potrzebne na dokończenie 
zadania; 
2. Nowe zadanie – Centrawsi – projekty –150000 zł –komisjapodtrzymuje 
stanowisko; 
3. Nowe zadanie – Światowid – Kicinpark, projekt centrum wsi – 40 000 zł –
komisjapodtrzymuje stanowisko; 
4. PoŜytek publiczny (28 000 zł): komisja podtrzymuje stanowisko: 

- Turystyka –6000 zł 
- Wypoczynek dzieci i młodzieŜy –6000 zł 
- Kultura, sztuka –9000 zł 
- Ekologia – 4 000 zł 
- Ochrona i promocja zdrowia, działania na rzecz osób niepełnosprawnych – 
3 000 zł; 

5. Boisko do siatkówki przy Orliku – 40 000 zł – komisjapodtrzymuje stanowisko; 
6. Monitoring – rozbudowa – 21 000 zł – Komisja po wysłuchaniu 
wyjaśnieńZastępcy Wójta postanowiła zrezygnować z wprowadzenia środków na 
tozadanie i przeznaczyć je na realizację zadania Plac zabaw w 
Promnicach:Rozdział 921 Dział 92195 § 6050; 
7. Akwen – wykonanie zaplecza sanitarno-szatniowego boisko ul. Leśna w 
Czerwonaku – 10 000 zł – komisjapodtrzymuje stanowisko; 
8. Nowe zadanie – Karta DuŜej Rodziny –60000 zł –komisjapodtrzymuje 
stanowisko; 
9. Nowe zadanie – projekt parku w Koziegłowach – w związku z istniejącym 
projektem komisja zmienia nazwę zadania na„realizację projektu parku w 
Koziegłowach” i zwiększa środki na zadaniu do 68 000 zł; 
10. Nowe zadanie – portal„Naprawmy to” –5000 zł – 
komisjapodtrzymujestanowisko. 

 
 Przewodnicząca komisji Maria Libera prosiła o przyjęcie propozycji komisji. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska zapytała kto będzie realizatorem zadania: portal 
„Naprawmy to”. 
 Radny Wojciech Skrzekut wyjaśnił, Ŝe rozmawiał z Wydziałem Rozwoju i Promocji oraz z 
informatykami urzędu i uzgodniono, Ŝe najlepszym rozwiązaniem będzie przerobienie portalu 
na serwer gminny dlatego środki naleŜy zabezpieczyć w dziale do realizacji przez 
informatyków. 
 
 
- przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji 
 Wójt Mariusz Poznański juŜ wcześniej, odniósł się do wniosków komisji. Prosił o przyjęcie 
projektu budŜetu wzaproponowanej przez niego formie. 
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- przedstawienie ewentualnych autopoprawek do projektu budŜetu 
 
- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak prosił, aby komisje, które mają wnioski inne 
od Komisji BudŜetu i Finansów zgłaszały je teraz. W związku z tym zapytał, czy Komisja Oświaty, 
Kultury i Sportu podtrzymuje swoje stanowisko. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja podtrzymuje swoje wnioski złoŜone do Komisji BudŜetu i Finansów. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe 
komisja teŜ podtrzymuje swoje wnioski. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę na niebezpieczną tendencję, która utrzymuje 
się od trzech lat. Radny powiedział, Ŝe od 2009 r. największy udział w wydatkach stanowią 
wydatki bieŜące w tym najwyŜszą pozycję stanowią wynagrodzenia, co jest niepokojące, 
gdyŜ wydatki na inwestycje nie rosną. W związku z powyŜszym radnym prosił Wójta o 
wyjaśnienie. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe jest to spowodowane wzrostem zatrudnienia 
zwłaszcza w StraŜy Gminnej oraz wzrostem płac dla nauczycieli. Wójt zapewnił, Ŝe podwyŜki 
dla urzędników są niewielkie i wzrastają tylko o stopień inflacji. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, Ŝe 60 000 zł na oświetlenie gminy w 
wydatkach inwestycyjnych zostało przegłosowane w WPF. 
 Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu RadnychPlatformy Obywatelskiej 
RP Piotr Picyk powiedział, Ŝe klub popiera wszystkie poprawki Komisji BudŜetu i Finansów. 
 Przewodniczący Klubu Radnych Lepsza Gmina Wojciech Skrzekut powiedział, Ŝe klub 
pozytywnie opiniuje budŜet wraz z poprawkami Komisji BudŜetu i Finansów z wyjątkiem punktu 
dotyczącego Karty DuŜej Rodziny. Klub uwaŜa, Ŝe wprowadzenie zadania powinno zostać 
przesunięte w czasie do momentu opracowania regulaminu. 
 Radny Andrzej Moczulski nie zgadza się z poprawkami opracowanymi przez Komisję 
BudŜetu i Finansów. Radny zwrócił uwagę na konieczność rozpoczęcia budowy cmentarza w 
Owińskach. Ponadto nie zgadza się z obcięciem wydatków na modernizacje domów kultury 
oraz szkołę w Kicinie. Radny zastanawiał się dlaczego kierownicy wydziałów nie bronili swoich 
zadań. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera wyjaśniła, Ŝe kierownicy 
bronili swojego budŜetu, ale dyskutowali i analizowali moŜliwość realizacji zadań przy 
mniejszych środkach. 
 Radny Leszek Lesiczka nie zgadza się z ograniczeniem środków na remont dachu w 
Kicinie oraz na ogrodzenie cmentarza. Zdaniem radnego realizacja parku w Koziegłowach 
nie jest sprawą pilną i moŜe poczekać. 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa o przypomnienie swoich wniosków, gdyŜ nie ma ich na piśmie. Wnioski Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu zostały odczytane i są na piśmie. W związku z tym, Ŝe nie wpłynęły 
inne wnioski naleŜy poddać pod głosowanie uwagi zgłoszone przez Komisję BudŜetu i 
Finansów blokowo lub oddzielnie, ale zdaniem Przewodniczącego Rady lepiej oddzielnie. 
  Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń ponownie 
przypomniał wnioski komisji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił wniosek formalny, aby stanowisko Komisji 
BudŜetu i Finansówgłosować blokowo. 
 Radny Leszek Lesiczka oraz Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa 
Banaszak zgłosili wniosek przeciwny. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek 
Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 
obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 11 głosami, przy 10 przeciw. 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady Skarbnik Radosława Wiśniewska ponownie 
przypomniała, Ŝe 60 000 zł na oświetlenie gminy w wydatkach inwestycyjnych zostało 
przegłosowane w WPF. 
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 Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski Komisji BudŜetu i 
Finansów.W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został 
przyjęty 12 głosami przy 7 przeciw i 2 wstrzymujących się. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak podsumowując wynik 
głosowania powiedziała, ze praca jej i innych komisji została zaprzepaszczona przez Komisję 
BudŜetu i Finansów, która nie wzięła pod uwagę ich wniosków. W związku z tym radna będzie 
zmuszona zagłosować przeciw budŜetowi. 
 
- podjęcie uchwały budŜetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie uchwały budŜetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. wraz z poprawkami Komisji 
BudŜetu i Finansów. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 16 głosami przy 5 przeciw i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera podziękowała za przyjęcie 
budŜetu i zwróciła uwagę, Ŝe komisja szczegółowo przeanalizowała wszystkie wnioski 
poszczególnych komisji oraz klubów radnych. Nie wszystkie wnioski zostały przyjęte 
jednogłośnie. O ostatecznym kształcie stanowiska zdecydowała większość. Przewodnicząca 
komisji podziękowała członkom za włoŜoną pracę oraz Skarbikowi za udzieloną pomoc. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak 
na 2013 r. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski poprosił radnych o przyjęcie 
przedłoŜonego planu pracy komisji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.13. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Nie zgłoszono Ŝadnych pytań. Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe został rozstrzygnięty konkurs na stanowisko 
dyrektora CRKF „Akwen”. Nowym dyrektorem został Pan Piotr Lewicki z doświadczeniem w 
pracy administracyjnej. Wójt poinformował, Ŝe z przeprowadzenia konkursu została 
sporządzona stosowna dokumentacja. 
 
Ad.14. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe w przyszłym roku będzie 
miesięczna przerwa w pracy Rady Gminy – nie będzie komisji, ani sesji. W związku z tym 
zapytał radnych, w którym miesiącu proponują przerwę w lipcu, czy w sierpniu. Większość 
radnych opowiedziała się za lipcem dlatego przerwa wakacyjna będzie w lipcu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zabrała głos w następujących 
kwestiach: 
- Karta DuŜej Rodziny - radna powiedziała, Ŝe aby rozpocząć pracę w tym temacie naleŜało 
zabezpieczyć środki w budŜecie. W związku z zagwarantowaniem tych środków, na sesji w 
styczniu będzie moŜna przedłoŜyć projekt uchwały wraz z regulaminem; 
- zwróciła się do radnych oraz władz gminy o mocne zaakcentowanie wybuchu Powstania 
Styczniowego. W związku z tym zwróciła się z apelem o zorganizowanie przedsięwzięć, które 
przedstawiłyby genezę,przebieg oraz skutki Powstania Styczniowego oraz, które przybliŜyłyby 
sylwetkę jednego z przywódców jakim był Romuald Traugutt. Radna poprosiła o 
przegłosowanie apelu. 
 Przewodniczący Rady poprosił o oficjalne pismo w tej sprawie. Dopiero po 
zapoznaniu się będzie moŜna poddać je pod głosowanie. Przewodniczący podkreślił, Ŝe 
wielokrotnie radny Marek Pietrzyński zwracał się z wnioskami w ostatniej chwili i teŜ były 
cofane w celu zapoznania się. W związku z tym nie będzie robił wyjątku.  
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- zapytał kiedy będzie zmodernizowana ul. Leśna przy skrzyŜowaniu z ul. Gdyńską; 
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-podziękował za przegłosowanie zadania pn. Karta DuŜej Rodziny. Radny wyraził Ŝal, Ŝe 
niektórzy radni popierali pomysł, a zagłosowali przeciw. 
 Radny Wojciech Skrzekut prosił Zastępcę Wójta Tomasza Stellmaszyka o udzielenie 
informacji na temat zmian w zakresie gospodarki śmieciowej oraz o ustosunkowanie się do 
zmian w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach związanej ze zróŜnicowaniem 
w opłacie za śmieci oraz zwolnieniami dla rodzin wielodzietnych. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak: 
- zapytała do kogo trafią środki zarezerwowane w budŜecie na Kartę DuŜej Rodziny. 
Powiedziała, Ŝe komisja nie była przeciwna zadaniu tylko uwaŜała, Ŝe nie jest znany 
wykonawca zadania ani regulamin dlatego odrzuciła zadania do realizacji; 
- radna podziękowała Wójtowi za modernizację ul. Leśnej i wyraziła nadzieję, Ŝe ul. Źródlana 
będzie skończona; 
- odnosząc się do budŜetu na 2013 r. radna wyraziła niezadowolenie z powodu 
niezarezerwowania środków na budowę sali gimnastycznej w Owińskach oraz 
niezadowolenie z powodu zarezerwowania środków na budowę sali widowiskowej w 
Koziegłowach. 
 Radny Marek Pietrzyński: 
- podziękował za sprawne zamontowanie oświetlenia przy ul. Poznańskiej. Zdaniem radnego 
Wydział Inwestycji naleŜy wzmocnić kadrowo, gdyŜ jest przeciąŜony; 
- zapytał, czy jest prawdą, iŜ Pro Familia przenosi się do budynku przy ul. Kwiatowej w 
Koziegłowach, a na jej miejscu powstanie Ŝłobek. 
 Radna Wiesława Fedder poinformowała, Ŝe w Spółdzielni Mieszkaniowej w 
Koziegłowach zapoznała się z dokumentacją w sprawie tematu poruszanego wielokrotnie na 
sesji w sprawie budowy parkingu i parku w Koziegłowach. Po przeanalizowaniu 
korespondencji pomiędzy Urzędem Gminy a Spółdzielnią Mieszkaniową wynika, Ŝe 
Spółdzielnia chciała wybudować parking, miała zarezerwowane środki na ten cel, ale nie 
mogła budować na cudzym gruncie. W związku z tym wystąpiła do Urzędu Gminy o zakup 
gruntu lub o wymianę gruntów. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział na pytania radnych: 
- ul. Leśna w związku z budową Czerwonej Torebki – wyjaśnił, Ŝe Wójtwysłał decyzję do 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, w której określił warunki, jakie musi spełnić 
firma zanim rozpocznie działalność handlową: musi być oddany pas do skrętu w prawo 
jadąc ul. Leśną w kierunku ul. Gdyńskiej oraz wykonana sygnalizacja świetlna na skrzyŜowaniu 
ul. Leśna – Gdyńska. Ponadto firma wykonała projekt zakładający dodatkowo dwie wysepki 
na ul. Leśnej. Na dzień dzisiejszy oddany jest tylko jeden obiekt Czerwonej Torebki. W temacie 
modernizacji drogi w najbliŜszym czasie odbędzie się spotkanie przedstawicieli Urzędu Gminy 
ze Starostą, Zarządem Dróg Powiatowym oraz Czerwoną Torebką; 
- Wydział Inwestycji pracuje dobrze; z zaplanowanych 21 inwestycji nie udało się zrealizować 
tylko ul. Zagórze.  
 Wiceprzewodniczący Piotr Picyk powiedział, Ŝe rada nie przewraca budŜetu i nie 
wprowadza radykalnych zmian. Zdaniem radnego, to Wójt często wprowadza takie zmiany. 
Radny zwrócił się do Wójta o wypowiadanie się w sposób stonowany, gdyŜ wszystkim zaleŜy 
na tym, aby gmina dobrze się rozwijała. Odnosząc się do zmniejszenia środków na 
ogrodzenie cmentarza, radny przypomniał, Ŝe w poprzedniej kadencji radni wielokrotnie 
zwracali się z wnioskami o zmianę lokalizacji cmentarza (teren podmokły, przy drodze 
wojewódzkiej). Radny widzi konieczność budowy cmentarza, ale przy zmianie lokalizacji. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych odpowiadając radnej Ewie Banaszak 
powiedziała, Ŝe ostateczne decyzje, co do realizatora zadania pn. Karta DuŜej Rodziny 
jeszcze nie zapadły, ale po odbyciu dotychczasowych rozmów wszystko wskazuje na to, iŜ 
działania logistyczne związane z propagowaniem karty powinny znaleźć się w Wydziale 
Rozwoju i Promocji. Zadanie wpisuje się w Strategię Rozwoju Gminy. Natomiast decyzja 
odnośnie tego jakie środki powinny znaleźć się na stosownych paragrafy powinna zapaść w 
porozumieniu ze Skarbnikiem.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział na pytania radnych: 
- Karta DuŜej Rodziny – w innych gminach tematem zajmuje się GOPS, prosił o 
skoordynowanie działań z jednostkami gminnymi. Zastępca Wójta nie chce, aby Wydział 
Rozwoju i Promocji był odpowiedzialny za zadanie; 
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- temat budowy parku i parkingu w Koziegłowach – wyjaśnił, Ŝe pismo, które wpłynęło od 
Spółdzielni dotyczyło podziału nieruchomości, a nie było planu miejscowego. Nie moŜna 
nikogo obarczać winą, gdyŜ temat nie był do końca dogadany. Uzgodniono wrócić do 
tematu na posiedzeniu komisji; 
- temat śmieci – Zarząd Międzygminnego Związku „Gospodarki Odpadami Aglomeracji 
Poznańskiej” zaproponował do przegłosowania przez Zgromadzenie Związku, które odbędzie 
się 28 grudnia metodę naliczania opłat za śmieci biorąc pod uwagę liczbę mieszkańców, 
oraz stawkę w wysokości 14,50 zł na osobę. Zastępca Wójta wie o nowelizacji ustawy, która 
dopuści moŜliwość róŜnicowania opłat dla rodzin wielodzietnych. Związek chce utworzyć 
fundusz dla rodzin wielodzietnych, ale nie wszystkich tylko dla tych najbardziej 
potrzebujących; 
- podziękował radnym za uczestnictwo w pracach zespołu do spraw COŚ,poprosił 
Przewodniczącego Rady o umieszczenie w porządku obrad sesji lutowej pkt dot. aktualnego 
stanu zaawansowania prac.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe na sesję w miesiącu lutym 
planuje zaprosić przedstawicieli firmy Aquanet oraz prof. Zwoździaka w celu przedstawienia 
wyników badań. 
 Radna Wiesława Fedder odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy Wójta w sprawie 
budowy parku w Koziegłowach podkreśliła, Ŝe w swojej wypowiedzi nie wskazała winnego 
poinformowała tylko, Ŝe zapoznała się z korespondencją. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski powiedział, Ŝe będąc na 
posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów zapomniał o zarezerwowaniu środków na kurs 
nocnego autobusu. Radny widzi potrzebę takiego kursu od marca lub kwietnia. W związku z 
tym prosił o zastanowienie się nad zarezerwowaniem środków na kurs nocnego autobusu w 
okresie wiosenno-letnim. 
 Radny Andrzej Moczulski przeprosił wszystkich, którzy poczuli się w tym roku uraŜeni 
jego postawą i wypowiedziami. 
 Wójt Mariusz Poznański odniósł się do wypowiedzi radnych: 
- temat budowy parku i parkingu w Koziegłowach – Wójt wyjaśnił ponownie, Ŝe gruntu pod 
parking nie moŜna było wydzielić, gdyŜ nie było planu miejscowego i wówczas podjęto 
decyzję, Ŝe gmina wybuduje parking, bo taka była społeczna potrzeba i o to teŜ wnioskowali 
radni. Dlatego Wójt podjął rozmowy ze Spółdzielnią, aby to ona wybudowała park, jednak 
Spółdzielnia nie wyraziła zgody. Na park jest projekt, ale nie ma środków na jego budowę; 
- do wypowiedzi radnego Piotra Picyka –Wójtwyjaśnił, Ŝe nie poucza radnych, a ma 
obowiązek przekazywania rzetelnych informacji; 
- uchwalony budŜet na 2013 r. – Wójt podkreślił, Ŝe pogłębi wydatki bieŜące;  
- budowa cmentarza – Wójt ma pozytywne opinie o moŜliwości budowy na wskazanym 
terenie poza tym nie ma innej lokalizacji . 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe dowóz dzieci z terenu Potasz, Bolechówka, 
Promnic do szkoły będzie teraz obsługiwany przez firmę Transkom. Dotychczas były 
wynajmowane samochody, a koszt dowozu wynosił 100 tys. zł. Teraz środki te zostaną 
przekazane firmie „Transkom”. Przy tej okazji mieszkańcy będą mogli skorzystać z tej 
komunikacji; 
 Wójt podziękował za rozmowy radnych z radnymi Miasta Poznania w sprawie 
komunikacji. Jednak zwrócił uwagę, Ŝe podpisanie porozumienia będzie moŜliwe dopiero w 
momencie posiadania przez Gminę Czerwonak 100% udziałów firmy „Transkom”. Zaznaczył, 
Ŝe przejęcie tych udziałów od Skarbu Państwa będzie procesem długotrwałym. Obecnie 
Skarb Państwa przygotowuje własną wycenę. 
 Wójt przypomniał o 94 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego, która przypada 
27 grudnia br. W związku z tym zaprosił wszystkich na wspólne śpiewanie piosenek 
patriotycznych oraz sprawdzenie wiedzy w tym temacie. Spotkanie odbędzie się w obozie 
przy pływalni w Koziegłowach w godzinach od 16.00-18.00. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zgłosił, Ŝe w Miękowie jadąc w kierunku 
przedszkola są znaki informujące o drodze bez przejazdu, a przejechać moŜna zapytał, czy to 
nie jest zaniedbanie ze strony Urzędu 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział, Ŝe nie jest to zaniedbanie. 
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Ad. 15. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXIX sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Monika Grzebielucha 
Izabela Lesiecka 


